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„Ленкин прстен“ уручен песнику Ивану Негришорцу

Радови на уређењу пра-
вославног и католич-
ког гробља у Србобра-
ну трајали су више од 
месец дана, саопштили 
су из Јавног комуналног 
предузећа «Градитељ». 

Надаљ ће наредних месеци добити нову зграду 
Месне заједнице. Средствима из општинског буџе-
та почела је градња новог објекта који ће, конач-
но, отклонити све техничке проблеме у раду ос-
новне јединице локалне самоуправе, који су били 
узроковани оштећењима на недавно срушеном 
старом објекту.

Књижевна награда „Ленкин прстен“, која се додељује за најбољу љубавну 
песму на српском језику  уручена је песнику из Новог Сада. „Ленкин прстен 
је манифестација која превазилази локалне или било које територијалне и 
материјалне оквире, већ задире у нешто много веће у духовност, у људскост, 
патриотизам, у почаст и захавалност“, рекао је Радивој Парошки, председ-
ник општине, отварајући 14. књижевну манифестацију.
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• Надаљ ће наредних месеци добити нову зграду Месне заједнице. Средствима из општинског буџета почела је градња 
новог објекта који ће, коначно, отклонити све техничке проблеме у раду основне јединице локалне самоуправе, који 
су били узроковани оштећењима на недавно срушеном старом објекту.

У Надаљу је у току из-
градња  потпуно нове 
зграде Месне заједнице.

Претходна зграда била 
је руинирана, неуслов-
на и неколико деце-
нија није се у њу улагало.

Према речима Деја-
не Алексијевић, председ-
нице Савета Месне зајед-
нице Надаљ, средства за 
ове радове обезбеђена су 
из општинског будџета.

Она је за Србобрански ин-
форматор рекла да су радо-
ви почели пре мало мање 
од месец дана и, према 
уговору, требали би бити 
готови до 31. децембра.

Међутим, за очекивати је 
да зимски временски усло-
ви пролонгирају овај рок.  

„За нас је приоритет да до-

бијемо нови простор за рад; 
ту ће бити канцеларија се-
кретара Месне заједни-
це, сала за венчања, а нови 
простор добиће и сеоска 
библиотека, која је већ дуго 
година смештена у просто-
ријама Задружног дома.

Такође, планира се и ру-
шење просторија иза бу-
дућег објекта МЗ, у којима 
је тренутно Пензионерски 
дом, а он ће бити пресељен 
у просторије у којим је сада 
Месна заједница, у обје-
кат иза сеоске амбуланте.

И овај објекат је у влас-
ништву општине Србобран 
и локална самоуправа ће 
изаћи у сусрет жељама 
пензионера да имају свој 
простор за дружење и рад.

У зграду Месне заједнице 

није улагано више деценија, 
рад је постао немогућ и На-
даљчани се коначно радују 
одлуци општине Србобран 
да за њихове свакодневне 
потребе гради нову згра-
ду“, рекла је Алексијевић.

Према њеним речима, 
са новом зградом мењаће 
се изглед целог просто-
ра центра Надаља – биће 
додатно уређен парк, из-
градиће се фонтана и 
простор за окупљање 
и дружење Надаљчана. 

Разговор за Србобрански 
информатор Дејана Алек-
сијевић је искористила и 
да демантује нетачне ин-
формације које се, како је 
рекла, брзо шире малим 
местом као што је Надаљ.
„Радимо у интересу свих 

Надаљчана и они тре-
ба да знају - апотека у 
Надаљу се не затвара!

У 21.веку тако нешто је 
недопустиво. Исто се одно-
си и на амбуланту; не може 
се десити да 2.200 станов-

ника остане без доктора.
Важно је истаћи да 

истовремено решавамо 
проблем паса луталица. 
Завршено је прихвати-
лиште и сви пси који су на 
улицама ће бити збринути.

Такође, пијаца у селу 
остаје ту где је, наша. Једи-
но је важно да се држимо 
заједно, да се помажемо и 
будемо реални у жељама и 
потребама“, рекла је Алек-
сијевић.Председница Саве-
та Месне заједнице напоме-
нула је да је добра вест за 
Надаљ и наставак радова на 
замени водоводног система.

Радови се тренутно врше 
у улици Лазара Ракића, а са 
радовима који се планирају 
за 2020. годину, комплетан 
систем водоснабдевања у 
Надаљу биће обновљен уз 
поштовање свих стандарда.

Почела изградња нове зграде Месне заједнице

Поново ће се одржавати „Златни котлић“

„Жеља нам је да обновимо једну лепу манифеста-
цију и дружење које је годинама окупљало бројне На-
даљчане – такмичење у кувању рибљег паприкаша 

‘Златни котлић’. 
Такмичење је замрло последњих година и циљ нам 
је да поново заживи. У њему су редовно учествова-
ле ‘Надаљске звездице’, наш КУД ‘Ивањско цвеће’, 
бројне екипе заљубљеника у рибљи паприкаш, због 
чега желимо да људима поново пружимо прилику да 
се друже на овај начин. ‘Златни котлић’ се одржа-
вао у јуну и био је одличан увод у сеоску славу – Ивањ-
дан“, рекла је Дејана Алексијевић.

Надаљ се мења у корист Надаљчана

Стара зграда Темељи за нову зграду
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На целом току канала од првих дана новембра угинуло 16 тона рибе

Неодговорно
понашање довело 
до помора рибе у 
Великом бачком 
каналу

 Од првих дана новем-
бра „уочена је већа коли-
чина разноврсних врста 
рибе која плива по повр-
шини воде, док се у прио-
балном делу канала нала-
зила неодређена количи-
на угинуле рибе“.

Ово су биле речи из 
првог саопштења 
Ј ВП  „ В од е 
Војводине“, 
а дани који 
су следили 
нису од-
мах до-
нели и 
п о б о љ -
шање си-
туације, 
н а п р о -
тив, уги-
нуће рибе 
обележило 
је прву поло-
вину месеца.

То је потврдило 
ново саопштење ЈВП 
у ком је наведено „да по-
следњих десет година није 
забележено загађење овог 
нивоа и оваквог трајања“, а 
инспекције су одмах крену-
ле на терен у потрази за уз-
рочником загађења.

Истовремено, предузе-

те су све мере за како би 
се ублажиле последице за-
гађења и санирала наста-
ла штета.

Повећан је проток воде на 
у с т а - ви Ку-

цура на 7 кубних метара у 
секунди, појачано је пум-
пање воде на ЦС Богоје-
во,подигнута је устава Бе-
чеј како би се вода што пре 
повукла из зоне Србобрана, 

а устава Врбас се одржава 
затвореном да не би погу-
рала отпадну воду из кра-
ка према Врбасу и додат-
но погоршала стање пре-
ма Србобрану.

Такође, рибочуварске 
службе покупиле су сву 
угинулу рибу и однеле је у 
кафилерију на спаљивање.

Узорци су однети на ана-
лизу у лабораторије Де-
партмана за биологију При-
родно-математичког фа-
култета у Новом Саду и На-
учног института за ветери-
нарство Нови Сад, а први 
резултати узорковане воде 
показали су недовољну ко-
личину кисеоника, што је 
индикатор загађења воде.
„Локална самоуправа 

је већ у првом дану за-
гађења предузела све 

мере из своје над-
лежности.

Већ код пр-
вих сазнања 

да долази 
до гушења 
рибе оба-
в е с т и л и 
смо све 
н а д л е ж-
не инсти-
туције, од 

и н с п е к -
ција до ЈВП 

‘Воде Војво-
дине’, и затра-

жили предузи-
мање свих мера 

предвиђених за овак-
ве ситуације.

Први званични одгово-
ри које смо добили прет-
поставили су да загађење 
долази из правца Црвен-
ке, Куле и Врбаса, а сада је 
постало познато шта се де-
сило и надамо се да ће за-

гађивач бити санкциони-
сан. Претходно смо имали 
и загађење на Криваји у  
ком смо, такође, одмах ин-
тервенисали, али морам 
рећи да локална самоу-
права нема широке над-
лежности у оваквим слу-
чајевима.

Наше службе могу да 
констатују стање на тере-
ну и обавесте друге орга-
не, одговорне и надлежне 
за водотокове и комплет-
ну животну средину. По-
требни су нам, очито, за-
кони који ће строго санк-
ционисати загађиваче и 
до њиховог доношења, 

имам утисак, понављаће 
нам се овакве ситуације“,  
рекао је за Србобрански 
информатор Радивој Па-
рошки, председник општи-
не Србобран. Стање на 
делу канала код Србобра-
на, захваљујући предузе-
тим мерама, је сада редов-
но и квалитет воде је задо-
вољавајући.

Међутим, талас загађења 
се померио низводно, па 
је ситуација на каналу Бе-
чеј-Богојево код Бечеја у по-
гледу угрожености рибљег 
фонда и даље забриња-
вајућа.

• Једна од главних тема међу Србобранцима током новембра било је угинуће рибе на Великом бачком каналу. Скоро 
као по правилу у ово доба године, неки од загађивача смештених узводно на току ВБК, Црвенки, Кули или Врбасу, не-
одговорним понашањем изазвали су нови еколошки акцидент у нашој животној средини.

Општинска инспекција за заштиту животне средине 
у Кули забранила је Шећерани у Црвенки испуштања 
отпадних вода.
Сумња се да је та фабрика одговорна за загађење Вели-
ког бачког канала у чијем је делу код Србобрана и Бечеја 
почетком новембра угинуло више од три тоне рибе.
Контролом је утврђено да се не поштује пројекат и 
студија безбедног упуштања воде у канал и на лицу 
места издат је усмени налог да се упале пумпе и пре-
стане испуштати отпадна вода.
У року од три дана је издато и писано решење са ис-
тим налогом, а након обављених контрола, утврђе-
но је да је Шшећерана престала да испушта отпад-
ну воду у канал.

Шећерана престала да испушта отпадне воде у канал
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Поклони за ученике ромске националне заједнице
• Сваки ученик из четири основне школе у општини Србобран, ОШ «Јован Јовановић Змај», ОШ «Вук Караџић», ОШ 
«Петар Драпшин» и ОШ «Жарко Зрењанин Уча», припадник ромске националне заједнице, добио је  на поклон школ-
ски прибор - свеске, оловке, бојице, темпере, лењире, у знак подршке и у циљу промоције образовања, најважније ак-
тивности за бољи и квалитетнији живот. Поклоне су обезбедили Национални савет ромске националне мањине и 
општина Србобран.

Ученике Роме у свим 
школама у Србобрану, Ту-
рији и Надаљу, обишли 
су Јелена Јовановић, по-
сланица у Скупштини АП 
Војводине, која заступа 
интересе ромске заједнице, 
Радивој Парошки, пред-
седик општине Србобран, 
Радивој Дебељачки, члан 
Општинског већа, и пред-
ставници Националног 
савета ромске националне 
мањине. Том приликом Је-
лена Јовановић је истакла 
да је важно радити на томе 
да се положај Рома побољ-
ша.
„Здовољство ми је бити у 

Србобрану, међу младима 

који су будућност наше 
националне заједнице. 
Знам да се у претходним 
годинама ромски језик 
могао изучавати у школа-
ма, као изборни предмет, 
и надам се да ће то поново 
моћи и будуће генерације. 
Свој деци желим да добро 
уче и имају добре оцене, а 
ми смо ту да им обезбеди-
мо све услове за образо-
вање и лакше похађање 
школе. Захваљујем се 
општини Србобран на 
огромним напорима како 
би се побољшао положај 
Рома у локалној заједни-
ци. Општина Србобран 
има Локални акциони 

план подршке Ромима и 
ово је једна од активно-
сти предвиђена овим до-
кументом“ ,нагласила  је 
Јовановић.

Према речима Радивоја 
Парошког, председника 
општине Србобран, ини-
цијатива за пружање по-
моћи ученицима из ове 
националне заједнице је 
потекла од Националног 
савета Рома, а локална са-
моуправа јој се са задовољ-
ством прикључила.
„Чинимо све што може-

мо да побољшамо жи-
вот Рома у нашој среди-
ни. Пре свега, обраћамо 
пажњу на децу и труди-
мо се да им омогућимо 
што боље услове за об-
разовање и како би били 
равноправни са свом 
осталом децом. Имамо 
Локални акциони план 
за подршку Ромима који 
садржи и моделе подршке 
у области образовања и 
који траје до 2021. године, 
и на основу њега покуша-
вамо да омогућимо што 
боље услове за школо-
вање ромске деце. Једна-
ко се трудимо да помогне-

мо деци у предшколском 
образовању, у основним 
и средњим школама, као 
и у високошколском об-
разовању. За њих смо 
обезбедили бесплатне 
ужине, на почетку сва-
ке школске године обе-
збедимо деци бесплатан 
школски прибор, ту су 
и бесплатне екскурзије 
за децу у предшколском 
образовању, као и путни 
трошкови за ученике који 
путују. Чинимо доста и 
на плану укључивања 
Рома у друштвени жи-
вот, на плану здравстве-
не заштите, исте намере 

имамо и на плану стамбе-
ног збрињавања, а све у 
циљу да се Роми у нашој 
заједници осете њеним 
саставним делом. Надам 
се да ћете бити понос ва-
ших родитеља и да ће вам 
ова школа омогућити да 
стекнете знање потребно 
да наставите даље шко-
ловање, идете у средњу 
школу и на факултет и 
да ћете бити позитивни 
примери и другој деци. 
Само образовање може да 
вам обезбеди сигурнију и 
лепшу будућност“, рекао 
је Парошки. 

Макета кућа из целог света

У сарадњи са професор-
ком географије, Тијаном 
Мелезовић, а у оквиру 
наставних јединица које 
се односе на насеља, уче-
ници су у периоду од две 

недеље израђивали макете 
кућа. Они су представили 
различите крајеве света 
кроз архитектуру која је 
настала под утицајем кул-
туре, али и под дејством 

природних и климатских 
чинилаца. Путујући од 
ескимског иглоа, преко 
индијанских вигвамија, 
кратко се задржавајући 
у топлој афричкој кући, 
настављајући босух ко-
рака ка јапанској кући, да 
би потом допловили до 
сојеница на Меконгу, при 
крају пута свратили до 
британског турфа, завр-
шавајући путешествије у 
баварској кући на врућем 
пециву, посетиоци су мог-
ли упознати свет. „Свет је 
пространство у ком живе 
различити људи, у разно-
врсним насељима, а све у 
складу са климатским ус-

ловима и расположивим 
ресурсима. Да би се при-
лагодили, људи су нашли 
начине да искористе оно 
што је око њих на најбољи 
могући начин. Ученици 
су имали задатак, осим 
израде кућа, да истраже 
географско распрости-
рање датих насеља, усло-
ве у којима људи живе, од 
каквих материјала се граде 
њихове куће, климатске 
услове који су карактери-
стични за издвојене делове 
света, и да стечена знања 
презентују свим учени-
цима школе, запосленима 
школе, родитељима и за-
интересованим грађани-

ма. Циљ је упознавање са 
другачијим културама, на-
чинима живљења, услови-
ма опстанка и развоја. Уз 
лепо дружење, међусобно 
помагање и осмех, учени-
ци су показали да се сваки 
труд исплати и да је сваки 
успех награда. Посебну за-
хвалност дугујемо дирек-
торици Марији Туторов, 
колегама које су пружиле 
подршку, свим посетио-
цима и одељењском ста-
решини Светлани Пајић 
Јојкић.“, рекла је профе-
сорка географије Тијана 
Мелезовић, за портал Ср-
бобранданас.

• Ученици II 1 одељења, Гимназије и средње школе „Светозар Милетић“, приредили су у свечаној сали своје образов-
не установе изложбу макета традиционалних кућа из целог света, које су сами направили.
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Бесплатна правна помоћ за заштиту и остваривање права интерно расељених лица, избеглица и 
повратника

Преко милион евра донација
• „Од 2009. године до сада је преко 108 породица добило грађевински материјал и  52 куће су подељене у општини Ср-
бобран, добијено је и 6 монтажних кућа. Економски смо оснажили и преко 50 породица. Можемо са поносом да каже-
мо да је у ових последњих 10 година дошло преко милион евра разних донација“, рекла је Нада Шарчев, Повереник за 
избеглице у Србобрану.

У сарадњи са Комеса-
ријатом за избеглице и 
миграције, у Србобрану 
је у петак, 22. новембра, 
своје услуге пружала Кан-
целарија бесплатне прав-
не помоћи из Београда.
Поверник за избеглице 
у Србобрану, Нада Шар-
чев се захвалила правном 
тиму из Београда, што су 
дошли  да пруже своје 
правне услуге,а она је го-
ворила о раду овог органа 
у последњих 11 година, у 
периоду од како постоји 
локални Акциони план 
за збрињавање избеглица. 

„Општина је ушла у други  
и четврти подпројекат за 

збрињавање Савета Ев-
ропе, али могу да најавим 
да ћемо ући у подпројекат 
девет у наредном пери-
оду добити још 15 кућа, 
где ће избеглице моћи да 

конкуришу. Регионалним 
пројектом у овој години 
смо добили још три мон-
тажне куће и још три у 
неком претходном перио-
ду. Од 2009. до сада је пре-

ко 108 породица добило 
грађевински материјал и 
око 52 куће су подељене 
на територији општине 
Србобран и то је као већа 
улица у граду и добијено 
је још 6 монтажних кућа. 
Помоћ се састоји и у томе 
што смо економски осна-
жили и преко 50 породи-
ца. Можемо са поносом 
да кажемо да је у ових по-
следњих 10 година дошло 
преко милион евра раз-
них донација“, каже Нада 
Шарчев.

Владимир Мојсиловић, 
адвокат - саветник Канце-
ларије за пружање правне 
помоћије упознао је при-

сутне са радом и циљеви-
ма исте која се финансира 
из фондова ЕУ.

Након официјелног дела 
у Србобрану су вођени 
појединачни разговори и 
разматрани  су конкретни  
правни проблеми.
„Категорије становника 

са којима смо ми претеж-
но разговарали су по-
вратници по споразуму 
о реадмисији, ми смо им 
пружили правну помоћ. 
Такође наша помоћ се 
односи и на избегла и ин-
терно расељена лица“,  ре-
као је адвокат Мојсиловић.

Уређена гробља
• Радови на уређењу православног и католичког гробља у Србобрану трајали су више од месец дана, саопштили су 
из Јавног комуналног предузећа «Градитељ».

Све оно што је више од деценије било запуштено сада је потпуно уређено захваљујући свакодневном вредном раду радника Месне заједнице 
Србобран и ЈКП «Градитељ». Уклоњена је велика количина шута и растиња, офарбане су капије, уређене стазе али и гробна места, што је посебно 
евидентно у деловима где је коров готово обрастао споменике. „До сада је одвезено око 30 камиона кабастог отпада који је уклоњен са мање при-
ступачних места на гробљима, а у нередних неколико дана комунална служба ће наставити да односи посечено растиње које је припремљено за 
транспорт.

Позивамо све грађане да се прикључе овој и наредним акцијама како би заједничким снагама учинили да наше место буде пример најуређеније 
средине, јер Србобран, Турија и Надаљ то заслужују“, наводи се у саопштењу ЈКП «Градитељ».

Улаз на гробље пре радова

Неуређена стаза на гробљу Стаза након завршетка радова

Улаз након завршетка радова
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Манифестација духовности и захвалности
• Књижевна награда „Ленкин прстен“, која се додељује за најбољу љубавну песму на српском језику  уручена је пес-
нику из Новог Сада. „Ленкин прстен је манифестација која превазилази локалне или било које територијалне и ма-
теријалне оквире, већ задире у нешто много веће у духовност, у људскост, патриотизам, у почаст и захавалност“, 
рекао је Радивј Парошки, председник општине, отварајући 14. књижевну манифестацију.

„Ко је то у нама“ је назив 
песме, аутора Ивана Не-
гришорца, коме је уручен 
14.“Ленкин прстен“, на 
свечаности у Малом по-
зоришту. Општина и Дом 
културе потрудили су се 
да буду добри организа-
тори и домаћини, глумцу 
Небојши Дугалићу који је 
рецитовао песму  „Santa 

Maria della Salute“, као и 
Хору „Светозар Марковић“ 
из Новог Сада. „Ленкин 
прстен је манифестација 
песништва, љубави  и 
наде установљен у почаст 
Јелене  Ленке Дунђерске 
и великог Лазе Kостића, 
али то је и омаж песми 
над песмама, вечитој 
песми, грандиозној љу-

бавној поеми великог 
Лазе коју је написао,по 
свему судећи  ‘међу ја-
вом и мед сном’. То је и 
истовремено својеврсна 
ода у славу лепе, напи-
сане и изговорене речи, 
у славу љубави, те уни-
верзалне и вечне људске 
вредности. Србобран 
установљавањем песнич-
ке манифестација жели 
да исправи неправду пре-
ма  чувеној, великој,  до-
брочинитељској  али и 
страдалној породици Ду-
нђерски. Нису Дунђерски 
били само србобрански. 
Они су и новосадски, и 
чибски и кулпински и бе-
чејски и новобечејски и 
бечкеречки и пештански 
и бечки али су највише 
србобрански зато што су 

им овде корени од Авра-
ма и што су се Сентома-
шу -Србобрану враћали 
као свом завичају и у 
њему вечно остали. Зато 
је наша обавеза да увек 

негујемо и освежавамо 
сећање на Дунђерске и 
на све оно што су дали 
своме роду“, рекао је Ради-
вој Парошки, председник 
општине. Награђени пес-

ник је појаснио да је песма 
везана за Србобран,а по-
свећена је недавно преми-
нулој супрузи, која је одав-
де и која је сахрањена на 
србобранском гробљу где 

и Ленка. „Песма говори о 
томе колико свет мртвих 
није одвојен од света жи-
вих, већ су два света која 
се прожимају», рекао је 
Негришорац

„Ленкин прстен“ уручен песнику Ивану Негришорцу

Достојно Лазе Костића

„Какво финале! Достојно Лазе Костића и његове вели-
чанствене химне о Ленки. Песнички субјект не при-
знаје границе између живота и смрти, између јаве и 
сна, између Ја и Ти. Иван Негришорац, не само овом 
песмом, коју је посветио својој великој љубави, Мињи, 
већ и другим разлозима које знамо или само прет-
постављамо, заслужује да стави ‘Ленкин прстен’ и 
окити се наградом за најбољу љубавну песму», рекао 
је др  Зоран Ђерић, председник жирија.

Портрети колажа „Ленка“
Легат општини

• Помен у част 150 година од рођења Ленке Дунђерски и 110 година од 
објављивања љубавне песме “Santa Maria della Salute“ , одржано је  у 
Галерији Дома културе 7. новембра. Вече је отпочело музиком Паме-
ле Kиш (сопран) и Александре Ракић (клавир) које су заједничким тру-
дом изнеле два дела из опере “Ленка”, аутора Мирослава Штаткића. 

Модератор овог посеб-
ног догађаја, био је публи-
циста Хаџи Зоран Лазин, 
који је рекао да је нама Ср-
бима  требало 150 година 
да схватимо и да откријемо 
да је Јелена Ленка Дунђер-
ска, рођена на данашњи 
дан, по старом календару, 
1869. данас обележавамо 
век и по од њеног рођења 
и то је само први повод ове 
изложбе. Други је фанта-
стична песма над песмама, 
најлепша, српска љубавна 
песма, поема, Лазе Kо-
стића, «Santa Maria della 
Salute» која је објављена 
равно пре 110 година.
„Трећи повод, мени по-

себно драг, јесте легат 
колажа ‘Ленка’ који је 

Србобрану учинила наша 
угледна драмска уметни-
ца и сликарка, Верица 
Милошевић“,  рекао је Ла-
зин. Осим Лазина говори-
ли су рецитатор, Жељка Је-
лић, песници Раша Перић 
и Горан Благојевић , као и 
глумац Миодраг Петро-
вић. „Дошли смо да вам 
оставимо на чување Лен-
ку из мог сна. Молим вас 
да је примите, да је чува-
те и да је волите као што 
сам је ја волела и китила и 
удешавала, а она је на све 
пристајала. Ја бих одабра-
ла једног вашег представ-
ника који ће бити гарант 
да ћете је ви чувати.

А тај представник је 
чувар вашег града који 

брине да вама буде лепо, 
да имате духа, култу-
ру“ рекла је Милошевић, 
предајући портретисани 
колаж Ленке Дунђерски, 
на чување првом човеку 
општине, Радивоју Па-
рошком. „Ми покуша-
вамо, да кроз разне кул-
турне садржаје и  кроз 
обележавање великих 
јубилеја који су везани 
за Србобран, истакнемо 
наше место у јавности не 
као провинцију која се 
налази смештена на 30 
км од Новога Сада, него 
Србобран као једну бога-
ту варош која има богату 
културно-историјску тра-
дицију“,  рекао је Парош-
ки. 

Спомен чесма

“Ми хоћемо да од Србобрана направимо место које ће 
да искористи тај потенцијал који је имала породица 
Дунђерски, слава Ленке и Лазе, и ми правимо такве 
пројекте. Ускоро ће овде иза нас, на Тргу, бити из-
грађена једна спомен-чесма са барељефом, посвеће-
на Ленки и Лази. Правимо и пројекат у туристич-
ком смислу који би требало да покрене тај део при-
че о којем сте говорили, о Верони, о причи која је из-
мишљена - а овде нема измишљене приче, ову причу 
само треба испричати“, каже Парошки. 

Изложено преко 20 слика
Ликовна  колонија  “У Ленкином прстену“

Изложбом у Галерији 
Дома културе Србобран, 
почео је тродневни кул-
турни програм поводом 
свечаног уручења књи-
жевне награде «Ленкин 
прстен».

Било је изложено више 
од 20 радова на којим у 
разним ликовним интер-
претацијама доминира 
лик Ленке Дунђерски. 
Свечано отварање из-
ложбе започело је стихо-
вима песме Santa Maria 

della Salute, које је надах-
нуто говорио песник Го-
ран Благојевић.

Ове године на колонији 
су по први пут, уз друге 
сликаре, учествовали и 
чланови Удружења ли-
ковних стваралаца Новог 
Сада, и председница овог 
удружења Мира Панчић 
није крила задовољство 
због, како је рекла, части 
коју су чланови осетили 
овим позивом.
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November 4-én az Újvidé-
ki Színház bemutatta Miloš 
NikolićKovácsok című előa-
dását a Zsebszínházban. Az 
előadásban Magyar Attila 
(Erzsébet-díjas), Banka Lí-
via (Pataki gyűrű-díjas), Ba-
lázs Áron(Jászai Mari-, Pa-
taki gyűrű- és kétszeres Ste-
rija-díjas)és Giricz Attila ját-
szott. Az előadás rendezője 
L’uboslav Majera.
A vígjáték témája a máso-

dik világháborúban három 
különböző nemzetiségű ko-
vács három különböző ellen-
séges fronton három külön-
böző kovácsműhelyben talál-
ja magát – három kovács, akit 
a sors távol vetett a szülőföld-
jétől, a más műhelyébe, a más 
házába, a más asszonyához.

Több mint húsz évvel a há-
ború vége után mindegyikük 
megtudja, hogy bár a kovács-
műhelyük az övék, a felesé-

gük nem csak az övéik, a há-
ború után született fiaik pe-
dig féligvagy egyáltalán nem 
az övéik, hanem a háború 
gyermekei. 

November 21-én aZen-
tai Magyar Kamaraszínház 
mutatkozott be a Zsebszín-
házban a Deficitcíműelőa-
dásával. Csurka István köz-
kedvelt művét Szilágyi Tibor 
(Kossuth- és Jászai Mari-dí-

jas színművész, rendező, ér-
demes és kiváló művész, a 
Halhatatlanok Társulatának 
örökös tagja) rendezte Dévai 
Zoltán, Verebes Judit, Virág 
Györgyés Lőrinc Tímea (Pa-
taki Gyűrű-díjas) szereposz-
tásban.

Csurka művét a Vígszínház-
ban 1979 őszén mutatták be. 
Szilágyi Tibor főszereplésé-
vel 387 alkalommal játszot-

ták mindig teltházas produk-
cióként nyolc szezonon ke-
resztül. Ez a szerep volt Szil-
ágyi Tibor legnagyobb sike-
re, aki Érdemes Művész Dí-
jat kapott ezért a szerepéért. 
Most a Zentai Magyar Kama-
raszínház négy kiváló színé-
szével rendezte meg Csurka 
remekművét, mely megha-
tározó szakmai esemény Szil-
ágyi számára.

Másnap a helyi Vadászott-
hon nagytermében szakács-
könyvbemutatót tartott ft. 
Paskó Csaba. Paskó atya má-
sodik szakácskönyvegyerme-
keknek készült.
A szerző elmondta, nem is 

annyira a receptek miatt, ha-
nem elsősorban családépítő 
szándékkal írta legújabbsza-
kácskönyvét. Saját gyermek-
korának ízvilágát és a régi 
emlékeket igyekezett olvas-
mányosan megörökíteni. Az 

interaktív könyvbemutatón 
kihangsúlyozta, hogy amikor 
ezt a szakácskönyvet megírta, 
a saját gyerekkorát idézte fel, 
azokat a pillanatokat, ame-
lyeket a szüleivel töltött. Ezek 
azok a pillanatok, amelyeket 
a családi asztalnál, ünnepek-
re készülve, az ünnep hangu-
latát idézve, az iskolából ha-
zaérve megjelennek a sütemé-
nyek készítésénél.
A könyvet Szalai Attila il-

lusztrátor grafikái színesítik. 
A könyvbemutató folytatód-
ni fog hamarosan, és a foly-
tatásban a gyerekek az atyá-
val közösen fognak főzni.  A 
szakácskönyvbemutatót az 
Orchidea Nők Egyesülete 
szervezte.

Mindhárom teltházas ren-
dezvény óriási sikert aratott 
a szenttamásiak körében.

Novemberi magyar kulturális programok Szenttamáson

Az ártatlan áldozatokra emlékez-
tek Szenttamáson és Nádalján

A szenttamási magyarság 
minden évnovember 2-án 
megemlékezik az 1944/45-
ben meggyilkolt ártatlan ma-
gyar áldozatokról.

Nádalján, az ottani ártatlan 
áldozatok temetőben elhelye-
zett keresztjénél, délelőtt 10 
órakor koszorúztak. 
A szenttamási római katoli-

kus temetőben a megemléke-
zés 14 órakor egyházi szertar-
tással kezdődött a bejáratnál 
lévő keresztnél, ahol 1996-
ban emléktáblát helyeztek el 
az 1944/45-ben ártatlanul ki-
végzett több száz magyar pol-
gári áldozat emlékére.
A szertartást követően Zsú-

nyi Tibor atya emlékeztette a 
jelenlévőket a szomorú ese-
ményekre, és arra kért min-
denkit, hogy ne feledjük el 
történelmünket, de töröljük 

a múltbéli sérelmeket, és ösz-
szekapaszkodva, hitben meg-
erősödve, bátran haladjunk a 
jövő felé.Az alkalmi műsor 
és a gyászszertartás után a 
tömegsíroknál a kegyelet vi-
rágait sorba helyezték el a je-
lenlévők.

Ezt követően  a második vi-
lágháborúban Szenttamáson 
elesett és itt eltemetett, főleg 
bácskai településekről tobor-
zott honvédek sírjánál em-
lékeztek. A délutáni koszo-
rúzáson az ártatlan áldoza-
tok hozzátartozói és rokonai 
mellett jelen voltMagyaror-
szág Szabadkai Főkonzulá-
tusának konzulja, a Magyar 
Nemzeti Tanács képviselője, 
továbbá a szenttamási önkor-
mányzat,a helyi magyar pár-
tok, acivil és kulturális szer-
vezetek képviselői is.

Újabb támogatás az iskolakezdéshez
Huszonegy magyar nyelven 

tanuló elsős kisdiák vehette 
át szerdán, november 20-án 
Szenttamáson a Rákóczi Szö-
vetség 10 ezer forint értékű is-
kolakezdési ösztöndíját.
A Hagyományápolók Klub-

jában a kisdiákokat és szüle-
iket a Magyar Nemzeti Ta-
nács képviseletében Terno-
vácz István és 
Losoncz Dávid, 
a Rákóczi Szö-
vetség nevében 
pedig Gáspár-
dy Lászlóés Ara-
di Márk köszön-
tötte. 
A Rákóczi Szö-

vetség magyar 
összefogást jelké-
pezőprogramja 
2004-ben a Fel-
vidéken indult, 
és azóta folya-
matosan dolgoz-
nak annak érde-
kében, hogy mi-
nél több külhoni magyar csa-
lád merje vállalni gyermeke 
magyar tannyelvű iskolába 
íratását, vállalva ezzel a ma-
gyar közösségek megmara-
dását is.
A kezdeményezés mögött 

nagyszabású társadalmi ösz-
szefogás áll. A támogatók kö-
zött több száz magyarországi 

önkormányzat, civilek, köz-
életi személyiségek és alapít-
ványok sorakozott fel.
A program később átter-

jedt az erdélyi, kárpátaljai és 
délvidéki területekre, ahol 
az asszimilációs folyamatok 
felgyorsultak. Vajdaság terü-
letén a Magyar Nemzeti Ta-
náccsal együttműködve 2013 

óta folyamatosan támogat-
ják a magyar iskolát választó 
gyermekeket, illetve azon ke-
resztül a szülőket. Idén ősszel 
26 községben, 57 településen 
több mint 1300 gyermeknek 
tudtak ösztöndíjat adni.
A Rákóczi Szövetség ösztön-

díja, a Magyar iskolaválasztá-
si program négy elemből te-

vődik össze. A Gólyahír prog-
ram keretében a magyar csa-
ládokat vagy a vegyes házas-
ságban élőket köszöntik baba 
születésekor.

Ekkor az Első könyvem 
című babanapló kerül át-
adásra, az óvodai program 
keretében pedig a Mátyás ki-
rály címűmesekönyvet biz-

tosítják, melynek részét ké-
pezi a szülőket megszólító-
és magyar iskolaválasztásra 
bátorító levél.A beiskolázási 
időszakban egy iskolatáská-
val gratulálnak a magyar is-
kolát választóknak, amit a 10 
ezer forintos ösztöndíj támo-
gatás követ. 

• A Magyar Nemzeti Tanács tájolási programjának köszönhetően az idei november gazdag volt kulturális rendezvényekben



КУЛТУРА И СПОРТ СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР

Свечане приредбе у свим школама

Дан школе прво је обеле-
жен у надаљској ОШ “Жар-
ко Зрењанин Уча”.  Ове го-
дине, 4. новембра  Дан шко-
ле је обележен уз прису-
ство великог броја гостију 
и уз  богат програм. При-
сутне је поздравила ди-
ректорка школе Бранисла-
ва Станаћев. “Захваљујући 
подршци локалне самоу-
праве, родитеља и привред-
ника, наша школа је у мо-
гућности да прати савре-
мене наставне трендове, 
што се види по постигну-
тим резултатима наших 

ученика. Драго ми је што 
и ове године имамо успе-
ха на републичким такми-
чењима. Наша ученица сед-
мог разреда, Јована Бегеч-
ки, освојила је друго место 
на државном такмичењу 
у спортској дисциплини 
џудо“, истакла је Станаћев. 
Том приликом председ-
ник општине Србобран, 
Радивој Парошки, уручио 
је награду младој и успеш-
ној спортискињи, ученици 
ове школе Јовани Бегечки. 

На Дан просветних рад-
ника, 8. новембра, ОШ “Вук 

Kараџић” у Србобрану, обе-
лежава Дан школе. У Ма-
лој сали позоришта запос-
лени у школи окупили су 
своје многобројне госте и 
заједно са њима уживали у 
сценском програму који су 
приредили ђаци. Приредба 
је била комбинација крат-
ких драмских заплета који 
упућују мудре поруке слу-
шаоцима, али и музичког 
дела програма који је укљу-
чивао пијанисту, солисте и 
хорску пратњу, којом је ди-
риговала наставница му-
зичког васпитања, Алек-

сандра Шунтић. Свечаност 
је искоришћена да се ђаци 
и запослени још једном оп-
росте од оних наставница и 
учитељица које су дочека-
ле пензију у овој образовној 
установи. Члан Општин-
ског већа задужен за обра-
зовање, Зоран Мијић, уру-
чио је поклон у име локал-
не самоуправе ученику ге-
нерације, Николи Станоје-
вићу.  

ОШ “Јован Јовановић Змај“ 
у Србобрану, 24.новем-
бра, на дан рођења вели-
ког песника по којем шко-

ла носи име обележава  Дан 
школе. И ове године прос-
лава је била свечана уз број-
не званице и уз програм у 
којем су учествовали уче-
ници. „Тема овогодишње 
свечаности је киша, изабра-
ли смо ову тему јер наши 
пољопривредници  јако 
очекују кишу.Програм су 
припремили наши ученици 
и наставници,  а ја сам на 
њих поносна, јер увек на-
праве одличан програм“, 
каже директорка школе, 
Ерика Муњин.

• За ученике у општини Србобран новембар је, између осталог, био у знаку обележавања Дана школе. Чак три ос-
новне школе свечано су обележиле свој дан.

Општина Србобран добија
куглашко такмичење

Нова дисциплина за љубитеље спорта

Лепеза такмичарских 
спортова у општини Ср-
бобран прошириће се ус-
коро за још једну дисци-
плину. Одлуком Центра за 
спорт и туризам за 14. де-
цембар заказан је почетак 1. 
Општинске лиге у куглању, 
а организатор је припре-
мио правилник и услове 
према којим ће се такми-
чење одвијати. Пропози-
ције одређују да сваки тим 
чини пет играча (3+2), а ме-
чеви ће се играти суботом 
и недељом од 17.00 часова. 
Тимови могу бити мушки, 
женски или комбинова-
ни и биће подељени у две 
групе; у првој фази се баца 
онолико кола колико има 
екипа у групи, након тога 
се прави пресек на тимо-
ве који настављају такми-
чење у play off односно play 
out фази. Резултати оства-
рени у групи се не прено-
се у други круг такмичења. 
Такође, екипе које прођу у 
play off играју за пласман 
од првог до шестог места, а 

екипе које оду у play out на-
стављају такмичење у бор-
би за пласман од седмог до 
последњег места. Један меч 
траје осам сетова (по чети-
ри на свакој стази), у окви-
ру сета изводи се 18 бацања, 
игра се на ‚чишћење‘, и у 
једном сету три играча из-
воде по шест хитаца (2х3). 
Екипа нема право наступа 
на мечу уколико нису при-
сутна најмање три играча, у 
колико их је четири или пет, 
измене су дозвољене али не 
током сета. Вреднује се уку-
пан број оборених чуње-
ва екипно. Котизација по 
екипи износи 5.000 динара, 
лига стартује 14. децембра и 
играће се (укључујући пау-
зе због празника) до марта 
месеца 2020. године, у за-
висности од броја тимова. 
Рок за пријаве је 13. децем-
бар, а телефони за пријаву 
су 021/731-279 и 065/373-
07-96, или лично у кугла-
ни ЦСР, сваког радног дана 
након 17.00 часова.

Током новембра три школе обележиле су свој дан

Прва награда 300.000 динара
Турнир у фудбалу почиње 21. децембра

• Општина Србобран, Центар за спорт и туризам, ФК Србобран, 
Месна заједница Србобран и Спортски савез општине Србобран, и ове 
зиме организују традиционални турнир у фудбалу, један од највећих 
у региону.

„Од ове године турнир ће, на 
иницијативу фудбалера и, пре 
свега, пријатеља и поштовала-
ца рада Јовице Јолета Тешића, 
уз сагласности породице, но-
сити име овог спортског рад-
ника.

Од сада ће турнир имати и 
меморијални карактер и иг-
раће се управо у његову част, 
са циљем очувања имена и дела 
на жалост прерано преми-
нулог спортског радника, који 
је својим учешћем и бављењем 
спортом оставио позитиван 
пример како се ентузијазмом 
и љубављу могу урадити праве 
ствари у спорту“, саопштено је 
из Центра за спорт и туризам.

Ове године наградни фонд у 
конкуренцији сениора је ре-
кордних пола милиона динара, 
док ће награде у осталим ка-
тегоријама зависити од укуп-
не суме прикупљених средста-
ва на име котизација за сваку 
категорију. 

ОШ “Ј.Ј. Змај” ОШ “Вук Караџић” ОШ “Жарко Зрењанин Уча” 


